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„Ten růst Internetu se drasticky zpomalí, jak se jasně ukazuje na vadách ‚Mecalfeho
zákona‘: většina lidí nemá jeden druhému co říci! Do roku 2005 se jasně ukáže, že dopad
internetu na ekonomiku nebyl o nic větší než u faxového stroje.“
– Paul Krugman, zlořečení internetu roku 1998

 

„Bitcoin je zlo“
– Paul Krugman, NYT Op-Ed Dec 2013

 

„Bitcoin není žádnou novou inovací; otravuje tady už od roku 2009 a po celou tu dobu dodnes pro něj
nikdo zjevně nenašel žádné legální využití. Není pohodlným médiem směny; není ani stabilním
úložištěm hodnoty; určitě to není žádná účetní jednotka.“

– Paul Krugman to tweetnul svým 4,6 milionům internetovým příznivcům, kdy od roku 2013
bitcoin narostl o 6 000%

„Technologie založená na využívání vysoce zamořujících fosilních paliv se musí neprodleně nahradit.
Není žádný důvod doufat, že na lidstvo na úsvitu 21. století se bude vzpomínat, jak obětavě vzalo na
bedra svou děsivou odpovědnost,“ tweetoval papež František, když odsuzoval Bitcoin a jeho kacířské
vedlejší výhonky, aby vyvolal další propuknutí podstrčené paniky.
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Technology based on the use of highly polluting fossil fuels needs to be replaced without delay.
There is reason to hope that humanity at the dawn of the 21st century will be remembered for
having generously shouldered its grave responsibilities. #LaudatoSiWeek

— Pope Francis (@Pontifex) May 19, 2021

Teď se ale Církev zrovna moc netěší slávě, když jde o přijímání nejdůležitějších světových vědeckých
úspěchů. Jen se zeptejte Galilea, který zemřel v žaláři, a pak čekal na omluvu od Vatikánu 300 let.

Není to ale jen papež. Viděli jste přeci tweet od Elona Muska, který kritizoval těžbu bitcoinu jako
využívající fosilní paliva, čímž předvedl, že patří Ludditství, které je přítomno v každém věku, a ten
byl vždy bez odchylky ohledně vzestupu bitcoinu úplně vedle.

To je samozřejmě přirozené. Kritici jsou vždy při všem úspěšném dění nejhlasitější. Tentokrát se ale
shlukli dohromady i s činiteli Fedu (centrální banky), finančáku, amerického ministerstva financí a
Čínské komunistické strany. Peking vypadal, že oznamuje novou legislativu, aby těžbu bitcoinu
postavil mimo zákon vždy, když cena den ze dne rychle vyskočila.

Ještě žádné jednotlivé aktivum se nestalo terčem takových koordinovaných útoků od právě těch
globálních institucí, které ve jménu bezpečnosti a prosperity neustále nafukují ceny aktiv do
praskajících bublin. A teď přesto všechno stejně prováděné obchody s digitálními aktivy, ať na ně
použili jakkoliv dlouhé páky, co je měly vymazat ze světa, zažily zase týden vybičovaného růstu.

Poprvé po desetiletích jsme spatřili tu divokou nádheru skutečně svobodných trhů fungujících
v ohromném měřítku. Ta efektivnost. Tak neochvějnost. Tato aktiva obývají svět, kde nemají kupce
poslední záchrany, aby je vykoupil, jako své bankéře při finanční krizi, kdy by se banky jinak položily.
Byla to pozoruhodná ukázka odolného fungování bez jakékoliv křehkosti.

Abyste si to plně vychutnali, tak si prostě představte, jak by asi dopadly současné trhy akcií, obligací,
dluhů, kdyby to měly ustát a neměly k dispozici vládní podporu, natožpak aby byly jako kryptoměny
terčem frontálního útoku.

Je to právě ta nezávislost a odolnost, která je nosníkem té dlouhodobé atraktivity digitálních aktiv.
Ale stejně jako u všech nových výkonných technologií, většina znalců jim rozumí dost mizerně.

A mezi mnoha přínosy takových technologií, které vytvoří, bude k nejironičtějším patřit to, že přes
veškerý dnešní pokřik, tyto technologie už začínají rozhýbávat a financovat zrychlující se globální
přechod na udržitelné energie.
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